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Stavební firmy letos čekají další výrazný pokles trhu 
Stavební firmy očekávají další výrazný pokles stavebního trhu, sektor prý letos klesne o dalších 

4,7 procenta. To je více, než firmy očekávaly na začátku roku. Vyplývá to z nejnovější Kvartální 
analýzy českého stavebnictví za druhé čtvrt-
letí 2013, kterou zveřejnila výzkumná spo-
lečnost CEEC Research. Oživení nečekají  
firmy ani v příštím roce. 

„Rok 2013, a pokud nedojde k nějaké 
nečekané změně u veřejných zakázek, tak i 
rok 2014, budou dalšími roky pokračování 
krize českého stavebnictví. Sektor čeká na 
přísun chybějících velkých infrastrukturál-
ních projektů, bez kterých se kupředu nepo-
sune. Ty ale nejsou ani připraveny, ani ne-
projektovány,“ shrnul aktuální situaci české-
ho stavebnictví ředitel výzkumné společnosti CEEC Research Jiří Vacek. 

S tím souvisí i zhoršení výhledů na letošní tržby. Zatímco ještě v lednu firmy očekávaly, že jim 
letos tržby mírně vzrostou o 0,6 procenta, nyní už počítají s poklesem o 2,1 procenta. Větší pokles 
tržeb očekávají hlavně malé a střední firmy. 

Pokles by se podle stavařů neměl zastavit ani za rok. Z analýzy vyplynulo, že v roce 2014 očeká-
vají pokles kolem 0,2 procenta. Ještě v lednu ale mluvili o stagnaci trhu v příštím roce. Chybí jim 
totiž jakékoliv signály, které by naznačovaly možné zlepšení. „V tuto chvíli privátní drobní inves-
toři vyčkávají na spuštění dotačního titulu nová zelená úsporám. Ti prozíravější už ani na ni neče-
kají. České stavebnictví téměř klesá na dno a zlepšení očekávám až tak v horizontu dvou až tří let,“ 
odhaduje Robert Mikeš, marketingový ředitel divize Weber, společnosti Saint-Gobain Construction 
Products CZ. 

Stavebnictví čelí krizi vývozem a úvěry stavebníkům 
Jihočeské firmy ve stavebnictví se snaží čelit hluboké krizi v resortu exportem i developerskými 

projekty. Pokles veřejných investic loni vyvolal další propad. Přispívá k němu i komplikovaný 
zákon o veřejných zakázkách zaměřený na nejnižší cenu. Měl by se změnit a stát by měl stavebnic-
tví přes restriktivní politiku oživit, jinak se bude zvyšovat nezaměstnanost a výdaje na sociální 
dávky. 

Přes nepříznivý vývoj ve stavebnictví se loni největšímu českému výrobci cihlářských výrobků, 
společnosti Heluz, podařilo prodat stejné množství materiálu jako v roce 2011. Podle předběžných 
hospodářských výsledků zaznamenala skupina HELUZ při obratu 1,5 miliardy korun mírný zisk. 
Zvýšil se export, především na Slovensko a do Rakouska, řekl obchodní ředitel Jan Krampl. 

Situace na trhu se stavebninami je podle něj horší než loni a vyhlídky nejsou dobré. „Nečekáme, 
že se situace letos nebo v příštím roce otočí,“ podotkl s tím, že zaměstnance zatím nepropouštěli, 
protože nechtějí omezit žádnou ze služeb. „Krizi čelíme tím, že se orientujeme na prodej výrobků s 
vyšší přidanou hodnotou, třeba těch, co mají lepší tepelně-izolační vlastnosti. Tam směřujeme i náš 
vývoj,“ uvedl. Letos by chtěla společnost vyvézt více než pětinu zboží. 

Vláda stavebnictví přehlíží a nebere jej vážně 
„Situace ve stavebnictví se již pátým rokem 

vyvíjí velmi nepříznivě. Přesto je to jediný sek-
tor, kterému se se vláda za celé toto období žád-
ným způsobem nesnažila pomoci,“ řekl vicepre-
zident Svazu podnikatelů ve stavebnictví v ČR 
(SPS) Pavel Ševčík. 

„Došlo k dramatickému poklesu zakázky, byla 
zmrazena nebo silně omezena příprava velkých 
infrastrukturních staveb. Není zajištěno financo-
vání z fondů EU, není jasný výhled na další 
roky. Proto zaostává jak nová výstavba, tak i údržba dopravní infrastruktury, nerozvíjí se programy 
podporující bytovou výstavbu,“ popsal současný stav resortu Ševčík. Oboru měla pomoci četná 
jednání stavařů s představiteli vlády, to se však prý nestalo. „Výstupy z četných jednání s premié-
rem, ministry, poslanci, senátory i témata projednávaná na poradním sboru premiéra pro sektor 
stavebnictví měla být naplněna konkrétními opatřeními. To se však neděje," řekl Ševčík. 
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Firmě Swietelsky stavební klesl zisk 
Firmě Swietelsky stavební loni meziročně klesl zisk před zdaněním o milion 
korun na 60,9 milionu korun. ČTK to sdělil jednatel společnosti Petr Čížek. 
Počet zaměstnanců se snížil z 999 na 945. 
Společnosti v uplynulém finančním období, které trvalo od dubna 2012 do 
března 2013, klesly tržby na 3,6 miliardy korun z předchozích 4,18 miliardy 
korun. Hodnota aktiv se mírně snížila na 1,44 miliardy korun, vlastní jmění 

naopak mírně vzrostlo na 538,5 milionu korun. 
Českobudějovická firma, která patří mezi největší stavební společnosti v Česku, se zabývá hlav-

ně dopravními a inženýrskými stavbami a působí ve všech oborech pozemního stavitelství. Kromě 
toho vyrábí asfaltové směsi. Majoritním vlastníkem je rakouský Swietelsky Baugesellschaft, který 
působí dále v Německu, Maďarsku, Slovensku, Slovinsku, Chorvatsku, Itálii, Velké Británii, Srb-
sku, Rumunsku a Polsku. 

Stavební firma BAK Trutnov chce letos růst 
Stavební společnost BAK Trutnov, která je největší firmou v 
oboru v hradeckém kraji, by letos přes všeobecný pokles sta-
vebního trhu chtěla zvednout obrat o deset až 15 procent na 
úroveň 2,2 miliardy korun. Vedle výstavby rezidenčního byd-
lení a průmyslových staveb by jí k růstu měla pomoci zejmé-
na zakázka na výstavbu obchodního centra Pivovar Děčín za 

asi 400 milionů korun. Řekl to generální ředitel trutnovské firmy Dušan Čížek. 
Loni se obrat podniku snížil o pět procent na 1,92 miliardy korun. „Přestože trh výrazně klesl, 

podařilo se nám obrat víceméně udržet, změna je minimální. Nejvíce se nám dařilo v segmentu 
rezidenčních staveb, jehož podíl na celkovém obratu je 35 procent,“ uvedl Čížek. Byty pro různé 
investory BAK staví hlavně v Praze, například jde o projekty Čámovka, Vivus Aréna a Harfa. 

Obrat se firmě s asi 300 zaměstnanci podle Čížka daří držet díky soukromému sektoru. Objem 
zakázek pro veřejný sektor BAKu loni dál klesl na dosud nejnižších 420 milionů korun, což napří-
klad proti roku 2007 byla poloviční hodnota. Hlavní část staveb pro veřejný sektor loni tvořily 
kanalizace. 

Metrostav prodá svůj podíl ve slovenském Doprastavu 
Stavební firma Metrostav prodá minoritní podíl ve slovenské 
společnosti Doprastav. Informoval o tom mluvčí Metrostavu 
František Polák. Cenu transakce ani případného kupce nezve-
řejnil. 

Metrostav se rozhodl svůj podíl prodat kvůli tomu, že svůj podíl v Doprastavu prodává jeho 
majoritní vlastník, jímž je společnost DOAS, tvořená managementem stavební firmy. Převod akcií 
bude proveden v nejbližších dnech, dodal Polák. 

Metrostav ve slovenské firmě drží 49,95 procenta akcií. Obě firmy patří do skupiny DDM. Do-
prastav se v posledních letech potýkal s problémy. V předminulém roce se firma i přes tržby 263 
milionů eur vůbec poprvé propadla do ztráty dosahující 20 milionů eur. 

Metrostav je přední tuzemskou stavební společností. Do jeho skupiny patří například stavební 
firma Subterra, kapitálově propojený je také například se společností Zakládání staveb. 

OHL ŽS loni klesly tržby o zhruba 150 mil. Kč 
Pětce českého stavebního trhu OHL ŽS loni klesly tržby o 
zhruba 150 milionů korun na 8,845 miliardy. Tržby brněn-
ské firmy klesají od roku 2009 pravidelně. Před třemi lety 
byly o necelé čtyři miliardy vyšší. Čistý zisk firmy klesl z 
277 milionů korun na 79 milionů. O práci přišlo za loňský 

rok 190 lidí, dnes společnost zaměstnává asi 1500 lidí. 
Podle vedení firmy loňský rok nebude patřit k oslavovaným. „Spíše bude patřit k těm, které si 

vyžádaly obrovské úsilí na dosažení alespoň průměrných výsledků," uvedl generální ředitel spo-
lečnosti Michal Štefl. 

Firma má za sebou změny v oborové struktuře tržeb. V minulých dvaceti letech byl základem 
výsledku společností obor dopravních staveb, loni poprvé měla vyšší tržby v pozemním stavitel-
ství. Týkaly se staveb pro školství, zdravotnictví nebo oblast kultury. 

OHL ŽS se stále více orientuje na tendry v zahraničí. Loni působila například na Slovensku, v 
Polsku, Bosně, Rumunsku nebo Rusku. V Bulharsku firma postavila za 115 milionů korun želez-
niční most přes řeku Marica. Stavba je součástí železničního koridoru mezi městem Svilengrad a 
tureckou hranicí. Zhotovitelem koridoru byl SUDOP PRAHA. 

Podle dřívějších vyjádření vedení firmy OHL ŽS letos očekává nárůst tržeb o zhruba 30 procent 
na necelých 12 miliard korun. Jedním z důvodů jsou zakázky v zahraničí, které firma získala. Fir-
ma staví například obchvat Ružomberku na Slovensku, v ČR se podílí na rekonstrukci dálnice D1. 
Dvě velké zakázky za zhruba šest miliard získala v Polsku, týkají se železničních úseků na trati z 
Krakova do Lvova. 

Rušení Ředitelství vodních cest 
Z úsporných opatření, kterých měl resort 

dopravy dosáhnout sloučením podřízených 
úřadů, je nejdál začlenění Ředitelství vodních 
cest (ŘVC) do struktury ministerstva dopravy. 
Část zaměstnanců ředitelství přešla pod nově 
vzniklý odbor přímo na ministerstvu, zatímco 
sloučení Drážního úřadu (DÚ), Úřadu pro 
civilní letectví (ÚCL) a Státní plavební správy 
zůstává pouze na papíře, zjistila ČTK. 

Tendry na projekty za miliardu 
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) v minulých 

dnech připravilo desítky zakázek na vypraco-
vání projektových dokumentací silničních 
staveb v celkové hodnotě přes miliardu korun. 
Mezi zakázkami jsou projekty na nové mosty 
přes brněnskou dálnici, na nové úseky dálnic 
D3 a D11 a rychlostní R35, kterou prosazuje 
ministr dopravy Zbyněk Stanjura. Letos roz-
počet ředitelství počítá s uvolněním 1,89 mili-
ardy korun do projektových prací. 

ČD se pokusí vydražit objekty v Praze a v Brně 
Dražební společnost Clanroy změnila datum 

dražby historické budovy Českých drah (ČD) 
v Kounicově ulici v Brně. Objekt, který má 
vyvolávací cenu 190 milionů korun, se bude 
místo 18. června dražit o týden později 25. 
června v 11 h v Národním domě - Kulturním 
domě železničářů v Praze na náměstí Míru. O 
čtyři dny dříve, 21. června ve stejný čas a na 
stejném místě se uskuteční dražba hotelu a 
ubytovny Českých drah v Praze-Michli. Její  
vyvolávací cena bude 96 milionů korun. 

Místo fotbalového hřiště obchodní centrum 
Klub za starou Prahu kritizuje záměr vý-

stavby obchodně-administrativního centra na 
ploše tréninkového hřiště Sparty na Letenské 
pláni v Praze. Přeměna volného hřiště v expo-
nované poloze města na stavební parcelu je 
podle klubu nebezpečná a pro charakter místa 
by měla nevratné negativní urbanistické dů-
sledky. Podle mluvčího Sparty Ondřeje Kasí-
ka i mluvčího Útvaru rozvoje města (ÚRM) 
Marka Váchy ale zatím o využití pozemku 
rozhodnuto není. 

Letiště Vodochody získalo kladný posudek EIA 
Projekt rozšířeného Letiště Vodochody po 

letech průtahů získal kladný posudek v proce-
su posuzování vlivů na životní prostředí, tak-
zvanou EIA. Informuje o tom deník E15. 
Záměr rozšíření letiště se ale nelíbí lidem v 
okolních obcích, na chystaném veřejném pro-
jednání se proto očekává velká účast. Defini-
tivně o stavbě rozhodne na základě posudku 
ministerstvo životního prostředí. 

D3 do Veselí bude do konce června 
Ministr dopravy Zbyněk Stanjura věří, že se 

pětadvacetikilometrový úsek D3 z Tábora do 
Veselí nad Lužnicí podaří zprovoznit v řád-
ném termínu do konce června. Stavba rozděle-
ná do dvou úseků Tábor - Soběslav a Soběslav 
- Veselí nad Lužnicí přijde podle Ředitelství 
silnic a dálnic na 10,5 miliardy korun bez 
DPH. 
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Projekt paralelní dráhy letišti dodá Metroprojekt 
Dokumentaci k chystané paralelní vzletové 

dráze pro Letiště Václava Havla Praha připra-
ví projekční kancelář Metroprojekt Praha spo-
lu s kancelářemi VPÚ Deco a Helica. Vytvoře-
ní projektu, inženýrská činnost a autorský 
dozor nad stavbou letové dráhy, která by měla 
doplnit nynější letištní systém, vyjde pražské 
letiště na 26 milionů korun. 

Kanalizaci na Šumpersku ohrožují špatné trubky 
Projekt za 1,66 miliardy korun, který má 

zlepšit čistotu vody v místních tocích i stav 
kanalizace v pěti městech na Šumpersku, je 
ohrožen. Společnost Vodohospodářská zaříze-
ní Šumperk (VHZ), jejímiž akcionáři jsou 
obce, se potýká s nedodržením zadávacích 
podmínek soutěže na zhotovitele. Byly v nich 
totiž uvedeny trubky se silnějšími stěnami, než 
jaké byly v projektu vítězné firmy. 

Nový most a s ním i spojení do ČR a Německa 
V Polsku otevřeli nový most a s ním i nové 

silniční propojení České republiky s Polskem 
a Německem. Starostové všech tří zemí o jeho 
vybudování usilovali přes 20 let. Výstavbu 
takzvané silnice Trojzemím zahájili už 1. květ-
na 2004 u příležitosti vstupu do Evropské unie 
premiéři Česka, Polska i Německa. Stavba 
měla být dokončena v roce 2007, trvalo to 
však o šest let déle. 

Olomouc dokončila opravu plaveckého areálu 
Olomoucká radnice dokončila rekonstrukci 

plaveckého areálu poblíž centra města, do 
které s pomocí evropských dotací investovala 
48 milionů korun. První plavce opravený ba-
zén přivítá v červnu a vedení města se neobá-
vá toho, že modernizovaný areál bude o ná-
vštěvníky soupeřit s akvaparkem, který byl v 
roce 2009 zprovozněn na kraji Olomouce a 
loni zaznamenal pokles návštěvnosti. 

Multi-Komfortní dům Isover 2013 
Soutěž je určena studentům architektury a 

stavebního inženýrství z vysokých škol ve 
všech zemích, kde společnost ISOVER půso-
bí. Účastníky mohou být jednotlivci a každý 
smí do národního kola soutěže přihlásit pouze 
jeden projekt v jedné zemi. Studentská soutěž 
Multi-Komfortní dům ISOVER probíhá ve 
dvou kolech: V prvním kole se jedná o národ-
ní soutěž v každé ze zúčastněných zemí. 
V českém národním kole se umístily soutěžní 
projekty těchto tří soutěžících: 1. Ivona Kli-
mešová (ČVUT– FSV), 2. Petr Květoň 
(ČVUT–FSV) a 3. Jan Havelka (ČVUT–
FSV). 

Opět vybrali stejnou firmu na stavbu mostu 
Rada města Mladá Boleslav ve výběrovém 

řízení na přemostění řeky Jizery už potřetí 
vybrala stejnou firmu. Antimonopolní úřad 
předtím dvakrát výběr firmy neschválil kvůli 
podezřele nízké ceně nabídky a doporučil, aby 
byla znovu posouzena. Opakovaně se také 
odvolávala firma, která ve výběrovém řízení 
skončila na druhém místě. Stavba se tak už 
více než rok oddaluje. 

Kvalitní bydlení nemusí být drahý - Rezidence Drahobejlova 
Společnost Palmer Capital zahájila v listopadu 

2012 na Praze 9 výstavbu rezidenčního projektu 
DRAHOBEJLOVA, který nabízí komfortní 
designové bydlení v 86 bytových jednotkách od 
garsonek po mezonetové byty. Projekt je zasa-
zen do klidnější oblasti Libně s velmi dobrou 
občanskou vybaveností a dopravní dostupností. 
Milovníky přírody potěší i blízkost parku Pod-
vinní a rozsáhlé zelené plochy podél Rokytky. 
Předpokládaný termín dokončení projektu je 
v létě 2014. V tuto chvíli je položena základová 
deska a probíhají navazující práce. Generálním dodavatelem stavby je společnost BAU-STAV a.s. 

Rezidenční projekt DRAHOBEJLOVA v pražské Libni, vyrůstá ve stejnojmenné ulici v klidnější 
klasické blokové zástavbě a je určen příznivcům městského designového bydlení. 

Za projektem stojí ABM architekti, kteří společně s investorem společností Palmer Capital nabízí 
v Rezidenci Drahobejlova architektonicky zajímavě řešený koncept bydlení. Dům nezapře inspira-
ci kubismem – stačí se podívat na jeho běloskvoucí fasádu s vystupujícími arkýři a strohou elegan-
ci podtrženou velkorysým prosklením. Zajímavým způsobem je řešen i vnitroblok s dvěma mezo-
netovými „domky“ a s parkingem, který se skrývá pod zatravněnou střechou. 

Konference mapující architekturu let 1948-1989 
Pro jedny nevzhledné hranaté budovy a anonymní 

panelová sídliště, pro druhé díla jako Ještěd, obchod-
ní dům Máj v Praze či karlovarský hotel Thermal od 
renomovaných architektů, i to mohou být dva rozdíl-
né pohledy na architekturu, kterou zde zanechala 
doba komunismu. Letošní ročník konference Křižo-
vatky architektury nese podtitul „Architektura s ru-
dou hvězdou - bez stigmat a předsudků“ a má za cíl 
otevřít veřejnou diskuzi nad kontroverzními dopady 
československého socialistického stavitelství v letech 
1948 – 1989. Na jedné akci se tak setkají památkáři, 
architekti, developeři a zástupci měst, aby představili 
odborné veřejnosti všechny úhly pohledu na dědictví z této doby. V panelové diskuzi zazní i pro-
blematika ochrany autorských práv v architektuře. Konference proběhne ve čtvrtek 13. června 
2013 v tematických prostorách bývalého Federálního shromáždění, dnes Nové budovy Národního 
muzea. 

Obchodní a administrativní komplex v Adleru 
V první polovině května otevřel své brány 

o b c hod ně  ad min is tra t ivní  ko mp le x 
v černomořském letovisku Adleru. Toto město 
je součástí největší aglomerace v Rusku, jejímž 
centrem je město Soči. Rozsáhlá zakázka probí-
hala od března 2011 a vyžádala si stavební in-
vestice ve výši 56,3 milionů eur. Na exportním 
financování díla se podílela PPF Banka a menší 
měrou též První česko – ruská banka. Vše pro-
bíhalo pod dohledem Exportní garanční a pojiš-
ťovací společnosti (EGAP). 

Největším objektem nové chlouby Adleru je 
třípodlažní obchodní dům, který na ploše zhru-
ba 30 000 m2 nabízí hypermarket, několik multikin a řadu butiků. Další významnou část komplexu 
tvoří desetipodlažní administrativní budova, která vyrostla na ploše 1167 m2. Přízemí budovy je 
určeno ke komerčním účelům a její součástí jsou ve dvou nejvyšších patrech i bytové prostory. 
Zajímavou součást této zakázky představuje energoblok, který elektřinou zásobuje jak stávající 
sousední obchodní středisko, tak především celý areál, který v Adleru vznikl pod taktovkou PSJ. 
Dodavatelem technologie byla firma ENKOM Brno, která zajišťovala klíčovou dodávku - mikro-
turbíny od americké firmy Capstone. Další složitou subdodávku představovaly elektroinstalační 
práce realizované českou firmou ABB. Výsledkem je malá elektrárna složená ze čtyř mikroturbín, 
které mění levný plyn na elektřinu, teplo a chlad. 

„Díky kvalitní spolupráci se srbskou dodavatelskou firmou se nám do konce loňského roku po-
dařilo dokončit většinu stavebních prací. V dalších čtyřech měsících jsme se soustředili na realizaci 
venkovních zpevněných ploch, dobudování inženýrských sítí a především na vlastním oživení 
jednotlivých objektů. Ty bylo totiž třeba propojit s novým energoblokem, což obnášelo velmi slo-
žitý proces s řadou provozních zkoušek,“ zdůraznil Ing. Jaroslav Řičánek, projektový manažer 
Divize export PSJ, a.s. 
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Alexej Veselý je no-
vým místopředsedou 
představenstva a výkon-
ným ředitelem pro deve-
lopment společnosti 
Trikaya. Dříve zastával 
funkci vedoucího pro-
jektového managementu 
a akvizic. Veselý působí 
ve společnosti Trikaya od roku 2010, byl zod-
povědný za vedení a akvizice rezidenčních, 
administrativních a komerčních projektů 
v celkové výši přesahující dvě miliardy korun. 
Rovněž jeho předchozí kariéra je spojena 
s realitním developmentem a stavebnictvím, 
působil například ve společnosti Hochtief CZ 
a ORCO Property Group, naposledy na pozici 
regionálního ředitele pro development a vý-
stavbu. Vystudoval obor navrhování pozem-
ních staveb na Stavební fakultě VUT v Brně a 
obor podniková ekonomika a management na 
FPH VŠE v Praze. 

Ed Neild nastupuje do 
Colliers International 
jako ředitel Strategic 
Account Managementu 
v oddělení korporátních 
služeb v regionu EMEA, 
které sídlí v Londýně. 
Přichází z CBRE, kde byl 
vedoucím týmu Global 
Corporate Services Complex Transaction, 
které poskytovalo poradenství např. klientům 
jako Barlays, Clif, Coca Cola. 

• Nové požadavky na stavební výrobky od 
1. 7. 2013  

STUDIO AXIS pořádá 18. 6. 2013 v Praze 
seminář "Posuzování a ověřování vlastností a 
stálosti stavebních výrobků", jehož tématem 
budou požadavky na stavební výrobky vyplý-
vající ze stavebního zákona, včetně povinností 
projektanta a zhotovitele stavby. Od 1. 7. 2013 
bude platit nové nařízení Evropského parla-
mentu a Rady EU č. 305/2011 (CPR-CPD) při 
uvádění stavebních výrobků na trh. 

Program a on-line přihlášku najdete na: 
http://www.studioaxis.cz/. 
• Společnost Isover pořádala konferenci 
Projektování na nové energetické standar-
dy. Součástí konference bylo vyhlášení ná-
rodního kola prestižní mezinárodní přehlídky 
Isover Energy Efficiency Best of Awards 
2013. Vítězové národního kola jsou: 

1. Místo: Akad. arch. Aleš Brotánek, Ing. 
arch. Jan Praisler (Pasivní bytový dům Vila 
Pod Altánem v Praze) 

2. Místo: Ing. arch. Helena Boráková, Ing. 
arch. Dalibor Borák (Rodinný dům v Brně) 

3. Místo: Ing. arch. Radim Václavík, Ing. 
Jan Neuwirth (Administrativní budova Otaz-
ník). 

Inteligentní sklo pro maximální pohodlí 
ClimaGuard®Solar slouží ke snížení spotřeby ener-

gie v moderních budovách. Jedná se o základní řešení, 
které navíc snižuje náklady na vytápění v zimním 
období. Sklo tohoto typu pomáhá snižovat množství 
energie potřebné ke klimatizaci za horkých dnů. Cli-
maGuard Solar je technicky vyspělý výrobek, jenž 
zaručuje vysokou světelnou propustnost, vynikající 
parametry tepelné izolace (koeficient prostupu tepla 
Ug = 1,0 W.m-2.K-1) a účinnou ochranu před slunečním 
zářením. Pokovení ClimaGuard Solar dokáže rozlišit mezi různými vlnovými délkami slunečního 
záření: většina infračervených paprsků, které by jinak způsobovaly zahřívání interiéru budovy, se 
odrazí, zatímco přirozené sluneční světlo může prostupovat dovnitř prakticky bez omezení. V bu-
dovách bez klimatizace tak ClimaGuard Solar zlepšuje celkový pocit pohodlí. 

ClimaGuard®EcoSun nabízí dokonalou energetickou bilanci. ClimaGuard EcoSun je technicky 
vyspělé sklo, jenž zaručuje vysokou světelnou propustnost, vynikající tepelnou izolaci (koeficient 
prostupu tepla Ug = 1,0 W.m-2.K-1) a účinnou ochranu před slunečním zářením. Technologie Clima-
Guard EcoSun je ideální volbou pro stavební rekonstrukce i novou bytovou výstavbu s vysokými 
nároky na pohodlí, intenzitu přirozeného světla a hospodaření s energiemi. Nízký koeficient pro-
stupu tepla Ug přispívá k nižším nákladům na vytápění v chladných zimních dnech, udržuje pří-
jemnou teplotu na povrchu vnitřního skla a tím zvyšuje míru pohodlí v interiéru. ClimaGuard Eco-
Sun je sklo, které přispívá ke snižování emisí CO2, a tak přímo podporuje snahy o ochranu klima-
tu. Technologie splňuje i ty nejpřísnější ekologické normy. 

Guardian Sun® přináší pohodlí a úspory energie po celý rok. V moderních budovách je zcela 
nezbytné snižovat spotřebu energií. Kromě snižování nákladů na vytápění v zimě musíme brát v 
úvahu i úspory elektřiny na klimatizaci v letních dnech. Guardian Sun zaručuje vysokou světelnou 
propustnost, vynikající parametry tepelné izolace (koeficient prostupu tepla Ug = 1,0 W.m-2.K-1) a 
účinnou ochranu před slunečním zářením. 

Olejová lazura v nových odstínech 
COLORLAK, a.s., největší český výrobce nátěrových 

hmot doplnil základní nabídku nejžádanějších přírodních 
odstínů Profi olejové lazury O1020 o šest nových barev-
ných tónů. Rozšířená nabídka nyní zahrnuje 13 barevných 
odstínů (eben, třešeň, mahagon, borovice, pinie, tabák, dub 
zlatý, dub, teak, palisandr, šedý a bílý odstín) a jednu bez-
barvou variantu. Profi olejová lazura se oproti konkurenci 
vyznačuje nadstandardním obsahem sušiny, což umožňuje aplikaci pouze v jedné vrstvě. Zákazník 
díky této vlastnosti šetří nejen peníze, ale hlavně čas. Profi olejová lazura O1020 v sobě snoubí 
vlastnosti přírodních olejů, které v kombinaci s vysokým obsahem aktivních látek zaručují nad-
standardně kvalitní hlubokou ochranu dřeva proti povětrnostním vlivům a UV záření. Profi olejová 
lazura O1020 je vhodná také na dětský nábytek a hračky. 

Nové materiály pro zelené střechy 
Nesporné výhody zelených střech dokládá 

jejich původ sahající tisíce let do historie. 
Jak města rostou, zažívá tento koncept svoji 
renesanci. K postupnému využití potenciálu 
zelených střech přispívají především nové 
materiály. Příkladem je zapojení minerální 
vlny Knauf Insulation. 

Společnost Knauf Insulation vidí v zele-
ných střechách budoucnost měst. „Materiály, 
které pro tento koncept vyvíjíme, vyvažují 
nedostatky dosavadních způsobů a posouvají 
tak celý koncept zelených střech na novou 
úroveň,“ vysvětluje Milan Pokrivčák, aplikační manažer Knauf Insulation. K ozelenění střešních 
ploch se využívá dvou způsobů. Extenzivní systém je vhodný pro většinu plochých i šikmých 
střech. Má malou tloušťku (zhruba do 15 cm). Jeho výhodou je nízká hmotnost, velmi snadná in-
stalace a právě nenáročná údržba. Zatímco extenzivní způsob umožní osázení střechy trávou a 
nízkými bylinami, intenzivní způsob umožňuje mít na střeše i vyšší byliny nebo dokonce stromky. 
Údržbou i využitím, lze intenzivní systém přirovnat k zahradě. 
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